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Protokół z sesji

XXIII sesja Rady Miejskiej w Brusach
data posiedzenia: 31-03-2021

miejsce posiedzenia: posiedzenie zdalne

Porządek obrad

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.1.
Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miejskiej.2.
Przedstawienie porządku obrad.3.
Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach.4.
Podjęcie uchwał w sprawach5.

ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobuA.
Gminy Brusy
przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem GminyB.
Brusy na lata 2021-2025”
określenia wykazu kąpielisk na 2021 rok na terenie gminy Brusy oraz określenia sezonuC.
kąpielowego

Interpelacje zgłoszone przez radnych wraz z odpowiedziami.6.
Sprawy organizacyjne.7.
Zamknięcie obrad.8.

Wykaz głosowań

Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miejskiej w Brusach1.
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)

obecni: 9 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 6
ZA - 9 - Chylewski Olgierd; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza Andrzej; Leszczyńska
Marzena; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład2.
mieszkaniowego zasobu Gminy Brusy

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 9 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 6
ZA - 9 - Chylewski Olgierd; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza Andrzej; Leszczyńska
Marzena; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania3.
mieszkaniowym zasobem Gminy Brusy na lata 2021-2025”

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 9 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 6
ZA - 9 - Chylewski Olgierd; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza Andrzej; Leszczyńska
Marzena; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Wiecki Andrzej;
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PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na 2021 rok na terenie gminy Brusy4.
oraz określenia sezonu kąpielowego

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 9 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 6
ZA - 9 - Chylewski Olgierd; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza Andrzej; Leszczyńska
Marzena; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

Przebieg sesji

Ad. 1.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brusach Zbigniew Łącki - Otwieram XXIII sesję Rady Miejskiej w
Brusach. Bardzo serdecznie witam wszystkich państwa przybyłych na dzisiejszą sesję. Witam panie i
panów Radnych,  witam pana  Burmistrza,  pracowników Urzędu  Miejskiego.  Tradycyjnie  już  sesję
odbywamy w formie zdalnej poprzez video konferencję. To już, to już tak jak mówiłem no w dalszym
ciągu mamy trudną sytuację epidemiologiczną i tak już w tej chwili, to już wchodzi, że tak powiem w
rutynę.  Proszę  państwa,  w  sesji  dzisiejszej  uczestniczy  9  Radnych  w  związku  z  tym sesja  jest
prawomocna do podejmowania uchwał.

Ad. 2.

Przewodniczący Rady - Z poprzedniej sesji protokół był dostępny w biurze rady. Nie zgłoszono uwag
do protokołu. Czy w tej chwili panie i panowie Radni mają jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej
sesji, z XXII sesji? Nie widzę, w takim razie przystępujemy do głosowania. Ktoś z państwa Radnych jest
za  przyjęciem protokołu  z  XXII  sesji  proszę  o  podniesienie  ręki  i  zagłosowanie  na  tablecie.  W
głosowaniu brało udział 8 radnych, wszystkie głosy są za, w związku z tym stwierdzam, że Rada
jednogłośnie przyjęła protokół z XXII sesji. 9 głosów za, wszystkie głosy są za. Dziękuję.

Ad. 3.

Przewodniczący Rady - Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad. Czy są uwagi do protokołu,
do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę, w takim razie przystępujemy do realizacji porządku
obrad.

Ad. 4.

Przewodniczący Rady - Kolejny punkt to informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach.
Bardzo proszę panie Burmistrzu o zabranie głosu.

Burmistrz Brus Witold Ossowski - Panie Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni Państwo, króciutka
tylko informacja dotycząca tych działań w okresie międzysesyjnym, bo mieliśmy sesję niedawno,
dlatego nie będę też omawiał wszystkich działań związanych z realizacją inwestycji, tylko to, co się
zmieniło. Została podpisana umowa na budowę punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych.
Umowę z wykonawcą podpisywał kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej pan Paweł Wolter, w
imieniu gminy Brusy Zakład Gospodarki Komunalnej bezpośrednio realizuje tę inwestycję. Inwestycja
finansowana  też  z  dofinansowaniem  około  1,5  mln  zł  z  funduszy  unijnych,  także  cała  wartość  tego
zadania to około 3 mln zł. W tej chwili trwa, budowa już się rozpoczęła na terenie Zakładu Gospodarki
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Komunalnej.  W niej  będą jeszcze też realizowane zlecenia dotyczące zakupu sprzętu i  ładowarki
teleskopowej  tak,  i  niezbędnych  pojemników,  kontenerów także  to  zadanie  będzie  w  tym roku
zrealizowane.  Wiemy,  że  z  punktu  selektywnej  zbiórki  odpadów  komunalnych  korzystają  nasi
mieszkańcy i to jest ważne miejsce, a więc też musimy je odpowiednio zorganizować i jest to możliwe
tylko  i  wyłącznie  dzięki  temu,  że  mamy  to  dofinansowanie  zewnętrzne,  bo  na  pewno  z  naszych
środków finansowych tylko byśmy na takie zadanie nie angażowali, bo to byłoby zbyt poważne dla nas
wyzwanie,  gdyby było tylko,  gdyby były tylko nasze środki  własne.  Proszę państwa, podpisałem
umowę z panią dyrektor Anna Orlikowską dyrektor Centrum Kultury i Biblioteki na udzielenie dotacji
dla tej placówki. Na ostatniej sesji była podejmowana uchwała dotycząca zmian w budżecie, w tych
zmianach było zwiększone dofinansowanie dla Centrum Kultury i Biblioteki o kwotę ok. 600000 zł na
realizację budowy, przebudowy z rozbudową Centrum Kultury i Biblioteki, dzięki temu mogła być
podpisana umowa z wykonawcą. Tą umowę w dniu wczorajszym podpisała pani Anna Orlikowska
dyrektor  Centrum  Kultury  i  Biblioteki  z  firmą  LABAR,  która  wykonuje  ostatni,  trzeci  etap  budowy
Centrum Kultury i Biblioteki, ten pewnie najważniejszy, bo to już są prace wykończeniowe, a więc to,
co będziemy wszyscy widzieć w takim odbiorze.  Jest  to firma,  która wykonuje prace w naszej  starej
szkole,  ta  firma  wygrała  przetarg,  a  więc  ma  dwa  ważne  dla  nas  obiekty  do  zrealizowania  i  starą
szkołę, i Centrum Kultury i Biblioteki. To będą dla nas ważne obiekty, też jakość wykonania jest bardzo
istotna,  bo  chcemy  żeby  było  to  wykonane  ładnie,  porządnie,  żebyśmy  też  wszyscy  byli
usatysfakcjonowani  nie  tylko  my  jako  samorząd  jako  urząd,  jako  rada,  ale  przede  wszystkim
użytkownicy,  odbiorcy nasi  mieszkańcy,  którzy będą z  tych obiektów korzystać.  Także mówiłem
ostatnio o dofinansowaniu centrum kultury w kwocie 500000 zł.  Dofinansowanie, które przyznał pan
Marszałek Województwa Pomorskiego z Zarządem Województwa Pomorskiego. To są środki, które
pochodzą z PFRON-u, kwota 500000 zł na te elementy czy części budowlane tak to określę związane z
dostosowaniem obiektu do potrzeb osób niepełnosprawnych, ale jeszcze przypomnę po raz kolejny, że
ubiegamy  się  o  dofinansowanie  z  Funduszu  Inwestycji  Lokalnych  z  budżetu  państwa  i  też  mam
nadzieję,  że otrzymamy takie dofinansowanie.  Wtedy ten nasz udział  po prostu ze środków budżetu
gminy,  bezpośrednio  z  naszych  środków  będzie  po  prostu  mniejszy.  Trwają  prace  związane  z
odwodnieniem miasta Brusy, ten pierwszy etap, który jest realizowany, zablokowana ulica Dworcowa,
ale  do  połowy  kwietnia  te  prace  na  ulicy  Dworcowej  powinny  być  zrealizowane  i  ulica  będzie
udrożniona. Następnie będzie ruch utrudniony na ul. Kalwaryjnej, ale ul. Dworcowa będzie już otwarta
i wtedy mogą rozpocząć się prace na ulicy Kalwaryjnej. Kolektor deszczowy o długości ok. 1 kilometra,
zadanie finansowane z funduszy unijnych i to jest to, co widać. Przepraszamy bardzo za utrudnienia w
ruchu naszych mieszkańców czy użytkowników drogi, ale musimy sobie z tym poradzić i ten okres
przetrwać. Proszę państwa rozpoczęły się też prace projektowe kolejnych ulic w mieście Brusy. Mówię
o ulicy Jodłowej, Świerkowej, Klonowej i Dębowej w Brusach. To jest długość tych ulic łącznie ponad
800 metrów, wartość tego projektu to kwota 64000 zł. Projektant, który wykonuje te prace to jest
Biuro  Projektów Budownictwa  Drogowego  SPILUK  pan  Łukasz  Śpica  z  Chojnic.  Ten  wykonawca,
projektant również projektował ulice na osiedlu Słonecznym i też wygrał przetarg na projektowanie
naszego centrum, także to jeden projektant projektuje spory zakres ulic w mieście Brusy, bo taki jest
wynik  tej  procedury  przetargowej.  Proszę  państwa,  taka  ważna  informacja,  bo  nieraz  państwo
zgłaszacie  uwagi  dotyczące organizacji  ruchu i  nie  będę tutaj  mówił  o  pewnych szczegółach,  o
wszystkich ulicach, oczywiście w wielu miejscach to organizacja ruchu będzie zmieniona, bo mamy
problem, to, co państwo sygnalizujecie, sygnalizują to mieszkańcy, zarządy osiedli, że na niektórych
ulicach pozostawiane są samochody i to parkowanie powinno być ograniczone, ponieważ są po prostu
utrudnienia w ruchu. Mam na myśli chociażby ulicę tutaj Targową, gdzie musi ta zmiana nastąpić, ale
też uwagi na ulicy Wojska Polskiego. Wiemy, że ta ulica jest głównym ciągiem od ronda do drogi
wojewódzkiej 236 w kierunku Czyczków. Tam poruszają się samochody ciężarowe, osobowe i ten ruch
duży.  Mieliśmy  problemy  w  obrębie  sklepów,  myślę  tutaj,  mogę  powiedzieć,  sklepu  państwa
Turzyńskich, gdzie jest parkowanie w obrębie skrzyżowania i szukaliśmy rozwiązanie jakieś dla tego
miejsca i  udało się opracować projekt  taki,  który umożliwi  przesunięcie ścieżki  i  chodnika bliżej
obiektu  i  zostaną wygospodarowane 4  miejsca  postojowe.  Powstanie  zatoka  i  te  prace  zostaną
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wykonane  i  finansowane  w  100%  właśnie  przez  ten  podmiot  prowadzący  działalność  właśnie  tą
spożywczo-przemysłowo-handlową.  To jest  ważne dla  naszych mieszkańców,  bo mogą się  rodzić
pytania, dlaczego na coś takiego pozwalamy, ale wiem, że dużo osób korzysta z usług działalności
tego punktu,  tego podmiotu.  Te  prośby były  zgłaszane wielokrotnie.  Chcieliśmy ograniczyć  tam
parkowanie, ale jednak sporo osób korzysta z tego punktu i pozwoliliśmy na to, żeby była możliwość
parkowania samochodów na czas dokonania zakupów i powstanie, powstanie zatoka, ten pas, który
jest przeznaczony dla ścieżki rowerowej, dla chodnika jest bardzo szeroki. Zostanie to tak rozwiązane,
zgodnie z przepisami, oczywiście zgodnie z projektem. Myślę, że będzie to ważne też dla naszych
mieszkańców i poprawi bezpieczeństwo, że nie będzie parkowania bezpośrednio na jezdni w obrębie
tego skrzyżowania. Zresztą proszę państwa dodam, że docelowo ta ulica Wojska Polskiego stanie się
drogą wojewódzką.  Też zostały wykonane bezpieczne przejścia,  te trzy przejścia,  oznakowaliśmy
odpowiednio już wykonane oświetlenie, jest ta sygnalizacja, która się pojawia w momencie, kiedy
pieszy wchodzi na jezdnię, na przejście dla pieszych, a więc to bezpieczeństwo też zostaję na całej
ulicy poprawione. My też będziemy wykonywać oczywiście w ramach tutaj prac projektowych też
zakres, który nie jest wykonany od tego skrzyżowania, o którym mówiłem w obrębie tego podmiotu
gospodarczego  w  kierunku  drogi  wojewódzkiej.  Ten  zakres  będzie  też  zaprojektowany,  będzie
wykonana również ścieżka rowerowa do drogi wojewódzkiej  w kierunku miejscowości Czyczkowy.
Kolejna ważna informacja na ten czas to rozpoczęliśmy równanie naszych dróg, równanie i wałowanie
dróg, które zostały wykonane z funduszy budżetu państwa i z funduszy gminy, Funduszy Solidarności,
odtworzenie dróg po nawałnicy. Mamy tam gwarancję i wykonawca te prace konserwacyjne w okresie
gwarancyjnym wykonuje  we  własnym zakresie,  na  własny  koszt.  Mieliśmy  tutaj  trzech  różnych
wykonawców, którzy są zobowiązani te prace po prostu wykonywać w okresie pięciu lat i tak to jest
realizowane, ale też wyłoniliśmy wykonawcę na równanie naszych dróg pozostałych, gruntowych,
dróg  tłuczniowych.  Prace  te  wykonuje  już  po  raz  kolejny  firma  Usługi  Transportowe,  Ziemne,
Melioracyjne, Ogólnobudowlane Henryka Czarnowskiego z Kalisza. Tutaj też bardzo proszę naszych
sołtysów o,  o to,  żeby prowadzić taki  należyty nadzór nad wykonywaniem tych pracy i  również
mieszkańców,  jeżeli  są  sygnały,  że  coś  jest  wykonane niepoprawnie  proszę  to  do  nas  zgłaszać
bezpośrednio do urzędu. Osobą, która zajmuje się nadzorem nad tymi pracami jest pan Artur Szultka z
wydziału Gospodarki Przestrzennej, a więc należy wszelkie uwagi zgłaszać bezpośrednio do niego. To
też trzeba zwróci uwagę na to, żeby były wykonywane na poboczach te spusty dla wody, która
pojawia się też na tych drogach gruntowych, wody deszczowej, żeby ona na pobocza czy gdzieś tam
do rowu po prostu spłynęła, bo największym problemem jest to, jak niektórych miejscach zalega woda
deszczowa, opadowa to powoduje, że ten stan dróg później jest po prostu kiepski. Kolejna sprawa
ważna, nie będę o tym mówił szczegółowo, państwo wiecie, że są ograniczenia dla nas wszystkich w
funkcjonowaniu, dla mieszkańców Polski, naszego regionu, dla naszych różnych działalności, czy to
działalności publicznej, działalności gospodarczych. Niestety pandemia, która jest obecnie, nie jest,
jest to poważny problem, bo rzeczywiście obserwujemy bardzo dużo zachorowań i to również osób
młodych, dużo ludzi hospitalizowanych, także jest to problem. Dzisiaj, proszę państwa, o godzinie 9:00
też  mieliśmy  konferencję.  Pan  Starosta  Powiatu  Chojnickiego  pan  Marek  Szczepański  zwołał
konferencję  dla  wójtów,  burmistrzów naszego powiatu,  dla  szpitala,  również też  nam niektórych
podmiotów, które prowadzą działalność leczniczą. Konferencja dotyczyła tego, jak się zorganizować,
aby przyspieszyć szczepienia. Otrzymaliśmy pismo od pana Wojewody Pomorskiego pana Dariusza
Drelicha w tym tygodniu o to, abyśmy przyspieszali po prostu szczepienia, abyśmy na swoim terenie
po prostu zwiększali liczbę osób, które mogą być zaszczepione, bo okazuje się, że szczepionka będzie
dostępna w większej ilości, natomiast problem pojawia się w całej Polsce z wydolnością jakby tych
szczepień. Na terenie naszej gminy podmiot nasz Niepubliczna Przychodnia Thielemann i Wspólnicy
realizuje około 100 szczepień tygodniowo. Zależy nam na zwiększeniu tych szczepień. Mnóstwo osób
o to pyta, osób też młodszych, które chciałby być zaszczepione i musimy podjąć działania takie, aby
rzeczywiście przyspieszyć te szczepienia, aby w przeciągu dnia czy tygodnia czy najbliższych miesięcy
zaszczepić większą ilość osób, ponieważ szczepionka będzie dostępna. Bardziej problem widzimy w
ilości jakby personelu medycznego, który może tego dokonywać. Proszę państwa, oczywiście dla nas
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najwygodniej  byłoby,  gdyby  te  szczepienia  były  realizowane  tylko  w  naszej  przychodni,  ale  ta
działalność związana ze szczepieniami nie może też zaburzyć działalności jakby niecodziennej naszej
przychodni. Prowadzimy rozmowy, czy w tym punkcie będzie mogła być zwiększona ilość szczepień
czy nie.  Jeżeli  nie,  to dzisiaj  rozważamy stworzenie kolejnych miejsc,  kolejnych punktów w celu
wykonywania  szczepień,  ale  to,  co  jest  najważniejsze,  bo  obiekty,  budynki,  pomieszczenia  my
posiadamy, mogą być to nasze świetlice, również na terenie gminy możemy taki 1 czy 2 nawet
stworzyć, lokalowo to nie jest problem, ale czy będziemy mieć personel, który dokona tych szczepień i
to, co chyba jest najtrudniejsze, to personel, który może kwalifikować do tych szczepień, bo są pewne
poluzowania,  ze  tej  kwalifikacji  do  szczepienia  mogą  wykonywać  inni  pracownicy  zdrowia  czy  to
pielęgniarki, ratownicy medyczni, ale też mamy lekarzy, lekarzy stomatologów i właściwie od dzisiaj
już tutaj  prowadzimy rozmowy. W imieniu naszego samorządu pani Sekretarz Mariola Rodzeń te
rozmowy prowadzi również ze stomatologami czy mogliby się w tą działalność włączyć, bo będzie nam
brakować  personelu,  który  może  tego  dokonywać  i  a  jeżeli  nawet  są  poluzowania  pewne,  że
kwalifikować do szczepienia poszczególne osoby może też pozostały personel, chociażby pielęgniarki
to tutaj pojawia się taka wątpliwość, pytanie czy tego się podejmą, po prostu czy się zgodzą na to, bo
jest to duża odpowiedzialność wzięcia tego na siebie, że dana osoba może zostać zaszczepiona. Z tym
może być problem. I dzisiaj na konferencji, która była od 9:00 te różne problemy poruszaliśmy. Ale na
pewno musimy podjąć działania takie, bo takie jest oczekiwanie mieszkańców, aby ta ilość szczepień
była zwiększona, bo, bo tutaj 100 osób w ciągu tygodnia na terenie naszej gminy no niestety dobrze
nie wypadamy, tak, musimy to poprawić w związku z tym, że taka jest prośba, takie jest oczekiwanie
naszych  mieszkańców  i  musimy  te  działania  podjąć.  Proszę  państwa,  nie  będę  mówił  o  tych
utrudnieniach, o zamknięciu szkół. Wiemy, że decyzją Ministra Edukacji Narodowej od 29 marca do 11
kwietnia zostały wprowadzone ograniczenia w funkcjonowaniu naszych placówek oświatowych, ale to
bezpośredni beneficjenci, czyli nasi uczniowie, nauczyciele, pracownicy szkół dokładnie o tym wiedzą,
zresztą państwo również. Też są ograniczenia związane z funkcjonowaniem innych placówek. Nasze
Centrum  Kultury  funkcjonuje  w  takim  zakresie,  że  działa  biblioteka  i  filie  biblioteczne.  oczywiście  z
zachowaniem reżimu sanitarnego, może przebywać jedna osoba w placówce, ale centrum kultury
prowadzi zajęcia online, takie pytania też się pojawiały ze strony państwa Radnych, to są zajęcia
online, zajęcia muzyczne, nauka gry na pianinie, gitarze, keyboardzie, czy też zajęcia szachowe,
warcabowe, również taniec nowoczesny, niestety nie kaszubski, ale taniec nowoczesny, który również
jest realizowany online, tutaj ci, którzy soliści i pary uczą się tego tańca właśnie poprzez takie zdalne
połączenie.  I  proszę  państwa  ważna  informacja  dla  naszych  mieszkańców,  od  1  kwietnia  rusza
Powszechny Spis Ludności i Mieszkań. Wczoraj odbyła się konferencja zorganizowana przez Główny
Urząd Statystyczny nasz tutaj, naszą jednostkę pomorską, zorganizowany przez pana Dyrektora i
przez pana Wojewodę Pomorskiego. Uczestniczyliśmy w tej konferencji, około 150 osób, samorządy i
też osoby, które będą bezpośrednio się tym spisem zajmować. W okresie kwietnia będzie dokonywane
samo spis. Jest taka prośba, aby nasi mieszkańcy po prostu spisywali się przez internet, tak. My
prowadzimy taką kampanię, te dane są przekazywane też i  dla państwa zostały przekazane, dla
sołtysów, dla szkół, dla naszych jednostek organizacyjnych, informacja na naszej stronie internetowej
Miasta i Gminy Brusy, na Facebooku Gminy Brusy, ale proszę to potraktować poważnie. Jest ten spis
obowiązkowy, zależy nam na tym, aby rzeczywiście w miesiącu kwietniu jak najwięcej osób spisało się
poprzez internet, czyli dokonało tego samo spisu. Przypomnę, że w tej edycji, która była realizowana
w roku ubiegłym Spis Rolny nasi rolnicy spisali się dzielnie, dokonali samo spisu i zajęliśmy pierwsze
miejsce w naszym województwie, największy odsetek rolników, spisali się po prostu przez internet. Jak
już  wcześniej  wspominałem  otrzymaliśmy  za  to  nagrodę,  otrzymaliśmy  sprzęt  informatyczny,
komputery, który jest wykorzystywany już w urzędzie, a więc tak naprawdę dla naszych pracowników,
mieszkańców, dlatego zachęcam do tego, abyśmy po raz kolejny w spisie powszechnym ludności i
mieszkań też się zmobilizowali, zachęcali naszych znajomych, zachęcali osoby starsze i wręcz po
prostu pomogli dokonać tego samo spisu i proszę państwa, należy też zwrócić uwagę na pewne
elementy, taka jest prowadzona kampania przez i Zrzeszenie Kaszubsko-Pomorskie, tutaj podkreślę,
że prezesem Zrzeszenia Kaszubsko-Pomorskiego jest pan Jan Wyrowiński, a więc tutaj nasz rodak,
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który  często  przebywa w Brusach,  były  pan  wicemarszałek  Senatu,  który  w  tej  chwili  pełni  tą
zaszczytną  funkcję  prezesa  Zrzeszenia  Kaszubsko-Pomorskiego  Zarządu  Głównego.  Jest  też
prowadzona taka kampania, abyśmy wykazali to, że jesteśmy Kaszubami tak, oczywiście jesteśmy
Polakami, ale żebyśmy na to też uwagę w tym spisie, ponieważ może być taka sytuacja, że dzisiaj
otrzymujemy fundusze, subwencje na naukę języka kaszubskiego. Ja bardzo dziękuję i  uczniom i
rodzicom, którzy deklarują chęć udziału w tych zajęciach, rodzicom, którzy po prostu zachęcają swoje
dzieci,  żeby uczyły  się  języka kaszubskiego,  ale  też  praca nauczycieli  regionalistów,  dyrektorów
naszych szkół i mamy język kaszubski we wszystkich naszych szkołach. Ale to proszę państwa wiemy,
bo wielokrotnie mówiliśmy o tym, że brakuje nam pieniędzy w oświacie, że sporo do tej oświaty
dokładamy z naszego budżetu, ale jest subwencja na język kaszubski. Dzięki temu mamy lepsze
dofinansowanie  naszych  szkół,  dzięki  temu,  że  są  chętni  uczniowie,  którzy  uczą  się  tego  języka.  Ja
wiem, że to są dodatkowe zajęcia, ale tak naprawdę i tak jest sporo chętnych, tak naprawdę można
się w przyszłości  tym pochwalić,  że znamy ten język kaszubski,  przyznawać się do tych swoich
korzeni. Dzisiaj subwencja jest zaliczana na podstawie osób, które, ilości osób, które uczęszczają na te
zajęcia, ale też pojawiały się propozycje takie, aby dofinansowanie było na ten, na ten region, na te
gminy, gdzie mieszkańcy po prostu zadeklarują, że są Kaszubami, że uczą się, że mówią w języku
kaszubskim po prostu,  na co dzień w domu i  nie musimy się tym przejmować, bo potem język
kaszubski jeszcze są poszczególne gwary. Mówi się inaczej w poszczególnych miejscowościach, taki
ktoś  mówi,  że  tam  o,  kaleczysz  język  kaszubski,  nie  no  mówisz  tak,  jak  mówi  się  w  naszej
miejscowości, jak mówi się w naszej gminie przez to zróżnicowanie nawet na terenie naszej gminy jest
pomiędzy  poszczególnymi  miejscowościami,  ale  należy  to  śmiało  pokazać.  Kiedyś  za  czasów
poprzednich, tak to pozwolę sobie określić, w poprzednim systemie to wręcz te osoby był piętnowane,
to nie można było się do tego przyznawać, czy niektórzy się obawiali przyznawać do tego, że są
Kaszubami. Dzisiaj żyjemy w wolnym kraju i możemy zadeklarować to, co uważamy, to, co czujemy,
dlatego bardzo proszę śmiało to wykazywać, bo jest ciekawostka taka, że może w tym spisie, który był
10 lat temu różnie to wyglądało na terenie Kaszub, województwa pomorskiego, ale nawet osoby, które
mówią po kaszubsku niekoniecznie to wykazywały, dlatego to też jest dziwne, bo u nas jednak skoro
jest  zajęć  z  języka  kaszubskiego,  sporo  osób  zadeklarowało  chęć  nauki,  ale  też  to  działalność
kulturalna  czy  to  centrum  kultury,  Kaszubski  Zespół  Folklorystyczny  Krebane  czy  też  zespoły
muzyczne różne inne inicjatywy kaszubskie się pojawiają, także zachęcamy do tego również z naszym
Oddziałem Zrzeszenia Kaszubsko-Pomorskiego w Brusach na czele z zarządem, z prezesem panem
Stanisławem  Kobusem.  Ale  proszę  państwa  ten  spis  jest  dla  nas  bardzo  ważny,  żeby  go
przyprowadzić, żeby on był rzetelny, bo my podejmujemy ważne decyzje na podstawie informacji,
które przekazywane są przez naszych mieszkańców, między innymi właśnie w trakcie spisu jesteśmy
w stanie sprawdzić jakie jest wykształcenie naszych mieszkańców, ile osób jest niepełnosprawnych.
Te działania, które podejmujemy chociażby tworzenie Centrum Usług Społecznych, Środowiskowego
Domu Samopomocy to nam wychodziło z pewnych danych, wychodziło nam ze strategii społecznej, a
więc tworząc strategię społeczną ważne są te pewne elementy związane jak mieszkają mieszkańcy,
czy jest zapotrzebowanie na mieszkania socjalne, komunalne, czy stać ich na budowę, czy stać na
wynajem  mieszkań  na  tym  rynku  komercyjnym,  czy  jednak  powinniśmy  podejmować  decyzje
związane z budową obiektów budynków mieszkalnych komunalnych i socjalnych. Dzisiaj chociażby
przygotowane  projekty  uchwał  dotyczą  tej  działalności  naszej  w  zakresie  wynajmu  mieszkań
komunalnych,  ale  wiemy  i  powiedzieliśmy  sobie,  że  ten  rok  będzie  dla  nas  bardzo  istotny  na
uporządkowanie też spraw własnościowych, jeżeli chodzi o obiekty mieszkalne, czy one pozostaną w
naszym zasobie czy będziemy chcieli  niektóre obiekty po prostu sprzedać, będziemy budować w
zamian za to nowe obiekty. Musimy to skalkulować, ale tą strategię, czas na to, trzeba stworzyć to
uporządkować. Mieliśmy wcześniej inne działania, które były realizowane związane w zakresie służby
zdrowia, powstał ośrodek zdrowia, powstał żłobek, wybudowaliśmy gimnazjum, przymierzamy się do
budowy hali sportowej i taka ciekawa informacja, bo dzisiaj składamy wniosek do Ministerstwa Sportu
o dofinansowanie budowy hali sportowej w mieście Brusy wrócę to też ważna informacja, a więc to też
takie przygotowanie działania prowadzone, ale żeby tego wszystkiego tutaj w tej mojej wypowiedzi
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nie  pomieszać,  musimy  uporządkować  sprawy  związane  z  naszymi  budynkami  komunalnymi,  z
naszymi mieszkaniami i to jest założenie na ten rok, także w tym zakresie będziemy proszę państwa
współpracowali. Zachęcam do wzięcia udziału w samo spisie naszych mieszkańców. Jeżeli ktoś się nie
spisze sam to docierają rachmistrze, spis będzie prowadzony do końca czerwca, ale prawdopodobnie
zostanie ten termin wydłużony do września, a więc dłużej to potrwa ze względu też na tą sytuację
związaną z pandemią, aby to realizować po prostu spokojniej, bo może się okazać, że ten rachmistrz
nie wszędzie będzie mógł dotrzeć. Też będzie spis no telefoniczny, także taka forma też po prostu
występuje. Ale te dane są nam potrzebne, to jest związane, dane są potrzebne chociażby do strategii
rozwoju naszej gminy, którą tworzymy teraz, takie dane są potrzebne, chociażby w tworzeniu planów
zagospodarowania przestrzennego czy tworzyć nowe, przeznaczać nowe tereny pod budownictwo
mieszkaniowe, czy nie tylko, ale te dane są potrzebne dla podmiotów gospodarczych, które chcą się
rozwijać, jakie jest wykształcenie mieszkańców, bo nieraz, kiedy prowadzę rozmowy z podmiotami,
które chcą się rozwijać czy inwestować na terenie naszej gminy, to mówią: no tak są ludzie do pracy,
ale nie ma danego wykształcenia, brakuje nam specjalistycznej kadry albo ta branża z związana z
obróbką  drewna  na  naszym  terenie  to  przecież  naturalne  też  brakowało  osób  z  odpowiednim
wykształceniem i  rozmowy podmiotów ze  szkołami  zawodowymi,  aby  otworzyć  klasy  po  prostu
specjalistyczne, które przygotowują do określonych zawodów. A więc ten kontakt jest ważny, no i też
migracje,  ilu mieszkańców wyjeżdża, pracuje za granicą,  to też jest ważne. Pewnie chcielibyśmy
wszystkich przyciągnąć tutaj, stworzyć miejsca pracy, żeby one były atrakcyjne, bo nieraz możemy te
miejsca pracy tworzyć, a one nie będą atrakcyjne, bo jednak zarobki za granicą będą wyższe i tak i
tak tych naszych mieszkańców nie zatrzymamy, ale takie sygnały się pojawiały wcześniej, kiedy nie
było żłobka to czy dostępności do przedszkola, to nieraz mieszkańcy tutaj przychodzili, czy państwo
też mieliście te informacje, no tak, nie wyjeżdżalibyśmy za granicę gdybyśmy mogli posłać dziecko do
żłobka,  do  przedszkola  i  gdybyśmy  mogli  razem  pracować,  byłaby  ta  atrakcyjna  praca,  dobre
wynagrodzenie to  nie  wyjeżdżalibyśmy,  bo niekoniecznie jesteśmy z  tego powodu szczęśliwi,  że
musimy wyjeżdżać, ale oczywiście migracje zawsze się pojawiały i one będą i to też jest naturalne,
także to możemy w jakimś stopniu ograniczyć, ale i tak ten wybór, decyzyjność będzie po stronie
naszych mieszkańców. Także to tyle. Zachęcam do wzięcia udziału w samo spisie w tym miesiącu
kwietniu, natomiast w tym okresie późniejszym ten samo spis oczywiście też będzie, ale już włączą się
do spisu rachmistrze. Dziękuję bardzo za uwagę, jeżeli są jakieś pytania do sprawozdania w tej części
to bardzo proszę.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo panie Burmistrzu. Czy są jakieś pytania, widzę, że pan Michał
Szczepański, bardzo proszę.

Radny  Rady  Miejskiej  w  Brusach  Michał  Szczepański  -  Panie  Burmistrzu,  panie  Przewodniczący,
wysoka  Rado,  panie  Burmistrzu.  Dwa  pytania,  pierwsze  to  przed  chwilą  pan  wspomniał  o
przedszkolach. Chciałbym wiedzieć, jaka tam sytuacja, bo wiem, że jest dużo wniosków i chyba więcej
niż miejsc, a druga, drugie moje pytanie dotyczy jakby projektowania ulicy, o której pan mówił, czyli
mówił pan tutaj Klonowa, Świerkowa tamto osiedle i chciałbym wiedzieć, jaka jest wyższość tego
osiedla czy tam ważniejszość nad osiedlem na przykład tutaj ulice Batorego, Chrobrego czy czy tam
Sosnowskiego, Maczka, Andersa tamte osiedla. Wydaje mi się, że chyba są starsze, ale może jestem w
błędzie. Gdyby Burmistrz mi to rozwiał te moje wątpliwości.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo, pan Andrzej Wiecki.

Radny Rady Miejskiej w Brusach Andrzej Wiecki - Panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, szanowni
Radni. Pan Burmistrz wspomniał w swoim wystąpieniu na temat organizacji ruchu. Ja już wiele razy
mówiłem o tej ulicy księdza Czarnowskiego i jakoś nie mogę doczekać się realizacji tego, tej zmiany.
Nie wiem, czy to nastąpi, chyba już ponad rok trwa i nic w tym zakresie się nie dzieje, a druga rzecz
czy, bo pan Burmistrz bardzo dużo mówił też o zasobie mieszkaniowym w naszej gminie, ale wiem, że
jest taki program rządowy mieszkanie plus, gdzie chyba gmina daje tylko teren, natomiast finansuje
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te mieszkania rząd i czy takie coś w Brusach nie wiem, czy się bierze pod uwagę, czy nie, czy to jest
możliwe, ale wiem, że niektóre samorządy z tego programu korzystają i  to właściwie gmina nie
uczestniczy w jakimś wielkim finansowaniu, tylko daje powiedzmy teren. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo, proszę panie Burmistrzu.

Burmistrz Brus - Panie Przewodniczący, wysoka Rado, pytanie dotyczy, które zadał pan Radny Michał
Szczepański, ja na tą chwilę nie podam informacji, jeżeli chodzi o przedszkola, bo do tej pory udawało
nam się rozwiązać ten problem, także właściwie wszyscy chętni zostali przyjęci, tak, i udało się to
rozwiązać. Natomiast mamy ten czas jakby zgłoszeń, naboru te informacje państwu przedstawię tak,
także zawsze staraliśmy się to rozwiązać w taki sposób, aby dzieciaki po prostu mogły uczęszczać do
naszych przedszkoli.  Trzeba powiedzieć bardzo jasno, że u nas tak i tak jest bardzo komfortowa
sytuacja, bo oczywiście państwa interesuje to, co jest w naszej gminie a nie w innych, ale porównując
się z innymi gminami to po prostu dużo dzieci do tych przedszkoli się nie dostawało, a u nas jednak
zabezpieczaliśmy te miejsca. Pamiętacie państwo, jak właściwie co roku dochodziło do zwiększania
liczby dzieci uczęszczających do przedszkoli, czy zwiększania liczby oddziałów, także jak będzie pełna
informacja o tym, ile dzieci jest chętnych to będziemy ten problem wspólnie z panem Jackiem Bruskim
dyrektorem Gminnego Zarządu Oświaty i dyrektorami naszych szkół rozwiązywać, tak, aby zapewnić
te miejsca w naszych placówkach. To jest jedno. Natomiast pytanie dotyczące projektowania ulic, te
ulice,  które  zostały  wymienione,  tak,  Jodłowa,  Świerkowa,  Klonowa,  Dębowa  w  Brusach,  no
realizujemy budżet, tak jest, te ulice są w naszym budżecie i zaplanowane do projektowania, wręcz to
oczekiwanie  też  ze  strony  mieszkańców  było  dużo  wcześniej,  była  nawet  powiedziałbym  taka
deklaracja, że te prace się rozpoczną wcześniej. Nie udało się wtedy rozpocząć wcześniej też ze
względu  na  pewne  ograniczenia  finansowe,  które  mieliśmy,  te  prace  się  nie  rozpoczęły,  bo
mieszkańcy spodziewali się tego, że to nastąpi już wcześniej. Ten teren w obrębie tych ulic, które
wymieniłem Jodłowa, Świerkowa, Klonowa i Dębowa to jest trudny teren, bo jest duże zróżnicowanie
terenu. Będziemy musieli znaleźć też miejsce na zlokalizowanie zbiornika wodnego, tak, aby te wody
deszczowe w pierwszej kolejności  gromadzić do zbiornika, a nadmiar będzie dopiero wpływał do
kolektorów deszczowych.  A  jeżeli  pan  pyta  o  ważność  nad  innymi  to  żadna.  Ja  nie  chcę  tutaj
porównywać czy te ulice są ważniejsze czy, czy Traugutta ten w obrębie akurat ulicy Bema tak, ten,
ten kwadrat tak w obrębie ulicy Bema, Kościuszki tak, tamte ulice też są ważne i mam nadzieję, że też
przystąpimy  do  projektowania.  Nie  ma  jeszcze  tej  propozycji  kiedy,  ale  też  ten  wniosek  był
wielokrotnie składany, ten wniosek też składał chociażby już kilkakrotnie pan Radny Olgierd Chylewski
również, i mam nadzieję, że to projektowanie też uda nam się wprowadzić do budżetu. Powiem tak, no
chciałbym, żebyśmy prace rozpoczęli w przyszłym roku również w tej części, czy wcześniej to nie nie
deklaruje, ale oczywiście to też z mojej strony było rozpatrywane i też na te ulice zerkam i one są dla
nas bardzo ważne i one będą na pewno następne po tym, bo proszę państwa też zależałoby nam na
budowie ulicy Kościuszki, tak, na tym wydłużeniu ulicy Kościuszki w kierunku Gacnika tak, abyśmy
mogli dotrzeć do tego skrzyżowania z drogą wojewódzką 235 w Gacniku, gdzie wykonywaliśmy przy
ścieżce rowerowej ten zjazd i ten objazd też byłby bardzo ważny. Chociaż proszę państwa tak i tak
problem, który mamy do rozwiązania w tej części miasta to jest to, że jadąc od strony Czerska to
powinno nastąpić połączenie czy przebicie do drogi wojewódzkiej 235 w kierunku Kościerzyny już
wcześniej tak, przed przejazdem kolejowym, o nie na przykład ulicy Kościuszki, bo to i tak nie będzie
rozwiązanie problemu, bo jest sprzęt ciężki czy samochody ciężarowy, czy nawet sprzęt rolniczy, który
jest też dzisiaj coraz większy, no to nie ma możliwości przyjazdu w kierunku Kościerzyny od strony
Czerska, aby ominąć Brusy, więc to przebicie jest dla nas bardzo ważne, bo nawet wydłużenie ulicy
Kościuszki to będzie bardziej droga wewnętrzna. Oczywiście, ja też prowadzę już rozmowę z koleją, na
dzień dzisiejszy i z panią dyrektor Magdą Zakrzewską- Posieczek, która zajmuje się planowaniem
przestrzennym, o możliwości stworzenia drogi w obrębie toru kolejowego tak, bo z budową mieszkań,
obiektów  nie  przybliżymy  się  do  toru  kolejowego.  Natomiast,  jeżeli  chodzi  o  o  drogę,  jest,  te
możliwości są większe, aby przybliżać się, to by miało znaczenie bardzo duże, gdyby droga po prostu
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była  równoległa  do  toru  kolejowego  tak,  bo  tak  samo,  kiedy  jedziemy  ulicą  Dworcową  przed
przejazdem kolejowym droga w lewo, która jest do Chojnic tam wyleciała mi nazwa Brzozowa ulica tak
chyba mogła poszerzona w kierunku toru kolejowego, te przebicia mogłoby być rzeczywiście też takie
dokonane. I tu byłoby też takie kolejne drogi szkieletowe, ważne w naszym mieście, jako sąsiedztwo
toru kolejowego nie byłoby też jakieś uciążliwe, czy jakby w dwie strony to działa pozytywnie, a więc
to też jest do rozwiązania, poważny problem i w tej chwili te plany zagospodarowania przestrzennego
też są rozkładane mapy i na tym dzisiaj też pracujemy. Także to jest tak, że pewnie się doczekamy.
Miło proszę państwa, bo to, że pan Michał Szczepański Radny z Lubni pyta o Brusy, bo zawsze to
podkreślam, że radni muszą patrzeć na całą gminę i dobrze, że tak się po prostu dzieje, a nie tylko
patrzymy na swój region i i to, co powiedziałam już w poprzedniej kadencji, kiedy byłem burmistrzem,
że ta kadencja będzie ważna dla miasta Brusy i tak się dzieje. Budowa ulicy, projektowanie ulicy,
budowa odwodnienia, no i w tej chwili projektowanie gazu, co jest też bardzo istotne, także naprawdę
ten zakres w mieście w Brusy będzie realizowany najpoważniejszy. No, ale mamy też duże inwestycje
w tych naszych obiektach kubaturowych,  w tej  chwili  chociażby dom kultury czy stara szkoła i
przymierzamy się do budowy hali sportowej to to są potężne inwestycje w mieście Brusy. I to proszę
państwa tyle. Natomiast pytanie dotyczące ulicy księdza Czarnowskiego, to, co zadaje pan radny
Andrzej Wiecki, ja poproszę może o przygotowanie się moich współpracowników, którzy z nami się też
mogą  połączyć,  pani  dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Przestrzennej  pani  Magdalena  Zakrzewska-
Posieczek myślę, że odpowie na to pytanie bo tam były jakieś problemy formalne na tej ulicy księdza
Czarnowskiego, jeżeli chodzi o organizację, także będę Pani Magdo bardzo prosił o odpowiedź na to
pytanie dotyczące organizacji ruchu na ulicy księdza Czarnowskiego, na jakim tam jesteśmy etapie.
Natomiast pozwolę sobie odpowiedzieć na pytanie dotyczące budowy mieszkań. Tak, oczywiście różne
programy rządowe się pojawiały tak, mieszkanie plus. Nie do końca jakby ten ten program określiłbym
może się udał, bo ten efekt też nie jest taki duży, ale rząd wprowadza nowe programy dotyczące
budowy  mieszkań  i  w  tej  chwili  bardzo  dokładnie  to  analizujemy,  bo  tak  właśnie  chcielibyśmy
skorzystać z tych programów dotyczących budownictwa mieszkaniowego, komunalnego, socjalnego.
To,  co  powiedziałem w tym swoim sprawozdaniu,  że  to  czas  na  uporządkowanie  tych  naszych
zasobów mieszkaniowych, podjęcie decyzji, czego chcemy się pozbyć na przykład, a w zamian za to
wybudować nowe mieszkania to myślimy właśnie o tych programach rządowych, bo one są i one,
tylko i wyłącznie dzięki takim programom możemy coś zrealizować i one mogą być rzeczywiście dla
nas  atrakcyjne  i  musimy z  tego  skorzystać.  Ale  proszę  państwa  oczywiście,  że  jeżeli  chodzi  o
sprzedaże pewne to jesteśmy bardzo ostrożni. Od początku, kiedy jestem burmistrzem Brus bardzo
ostrożnie podchodzę do sprzedaży naszego mienia komunalnego, bo sprzedać zawsze możemy tak, a
jak coś sprzedamy pochopnie potem możemy żałować. Nie mamy dużo do sprzedaży ani ani gruntów,
ani  naszych obiektów tak,  ale  na  przykład tak,  kiedy mamy stare  obiekty  chociażby poszkolne
niektóre, gdzie mamy mieszkania komunalne to na przykład nakład, który jest do poniesienia bardzo
wysoki,  wysoki,  natomiast  efekt  uzyskany  w postaci  ilości  mieszkań  czy  osób  zamieszkałych  w
budynku jest niewielki, a więc nie bardzo się to kalkuluje to to; oczywiście sprzedając taki obiekt
osobom prywatnym to ktoś zainwestuje, wyremontuje, odbuduje taki obiekt a my w zamian za to z
dofinansowaniem  możemy  zrealizować  nowe  budynki  i  uzyskać  większy  efekt  w  ilości  mieszkań,
miejsce dla osób, którym chcemy to wynająć, bo to też jest bardzo ważna forma, bo mówimy też o
tym jak  zatrzymać u  nas  mieszkańców i  też  zachęcić  do  tego,  żeby więcej  osób wynajmowało
mieszkania po prostu u nas, ale mówimy tutaj o mieszkaniach komunalnych i socjalnych, a więc to
trzeba spełnić określone też warunki tak to to dochody muszą pozwalać na to, aby niższe dochody,
aby uzyskać takie mieszkanie. Ale proszę państwa, oczywiście chciałoby się, żeby bardziej rozwinął
się ten rynek komercyjny, to to budownictwo. Dzisiaj pewnie deweloperzy bardziej skupieni są na tych
miejscach, gdzie lepiej zarabiają na sprzedaży mieszkań, takie przymiarki i zapytania, poszukiwania
one się odbywają terenów na terenie naszej gminy, ale dzisiaj ci inwestorzy po prostu lepiej zarabiają
w innych miejscach, ale chcielibyśmy na pewno i w tym kierunku będziemy zmierzać, aby też w
mieście Brusy powstały nowe budynki, no potocznie możemy to nazywać szeregowcami czy blokami,
ale mieszkania w budynkach wielorodzinnych, bo jest to też ważne dla naszego miasta bo przecież
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możemy przyciągać również mieszkańców z innych regionów, a to jest ważne, bo jeżeli będzie więcej
mieszkańców  to  jest  ważny  sygnał  również  dla  inwestorów,  którzy  chcą  prowadzić  działalność
gospodarczą czy ją rozwijać, żeby ludzi przybywało. A też sytuacja taka, że mówimy zawsze pieniądze
idą za człowiekiem, będzie więcej ludzi, będziemy bardziej zamożni, bo pojawia się wyższa subwencja
i  tak dalej  czy też z mieszkańcami nowymi są nowe pomysły,  tworzą się nowe podmioty, nowe
działalności tak. Nie ma człowieka, nie ma nic tak, także wszystko, co się tworzy, dzieje, rozwija idzie
razem z człowiekiem, dlatego na pewno człowiek mieszkaniec jest największą wartością tak, samą w
sobie. Także to tyle. Mam nadzieję, że odpowiedziałem wystarczająco na zadane pytania, a teraz
bardzo proszę o tą organizację ruchu na ulicy księdza Czarnowskiego panią dyrektor Magdalenę
Zakrzewską-Posieczek.

Przewodniczący Rady - Dziękuję. Bardzo proszę pani Dyrektor.

Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej Magdalena Zakrzewska – Posieczek - Dzień dobry, czy
mnie słychać? Tak, słyszymy dobrze. Panie Przewodniczący, panie i panowie Radni. Jeżeli chodzi o to
pytanie, które tutaj pan radny Andrzej Wiecki zadał to rzeczywiście, no procedura jest długotrwała.
Wynika to niestety z tego powodu, że na pewnym etapie uzgadniania Zarząd Dróg Wojewódzkich
zażyczył sobie dodatkowe uzupełnienie dotyczące ulicy Ogrodowej. Uzupełnienie zostało przez wydział
przygotowane, uzgodnienia zostały ponowione. Na chwilę obecną posiadamy pozytywne uzgodnienia
starosty, ZDW, Komendy Wojewódzkiej Policji i w chwili obecnej trwa ostatni etap uzgadniania, czyli
Wydział infrastruktury Urzędu Marszałkowskiego opiniuje to właśnie opracowanie. Jak tylko uzyskamy
pozytywną opinię to jakby zmiana organizacji ruchu zostanie wprowadzona, także proszę jeszcze o
cierpliwość, ostatni etap już jest właśnie wdrażamy. Dziękuję.

Ad. 5 a)

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo. Proszę państwa, to w takim razie przystępujemy do kolejnego
punktu porządku obrad. Zanim przystąpimy do podejmowania uchwał chciałbym poinformować, że
dzisiaj nie ma punktu dotyczącego sprawozdania z działalności komisji. Tematy, które dzisiaj, dzisiaj
omawiamy, które są przedmiotem podejmowania uchwał były również omawiane na komisjach w
okresie przed poprzednią sesją, dlatego zdecydowaliśmy się wyłączyć ten punkt. Chciałbym tylko
poinformować, że oprócz tego, że komisje merytoryczne opiniowały już wcześniej uchwały dotyczące
właśnie mieszkaniowego zasobu gminy i wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowego,
jest to Komisja Rozwoju Gospodarczego i Bezpieczeństwa Publicznego w okresie w przed poprzednią
sesją, również Komisja Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej też opiniowała tą, te uchwały. Dzisiaj
mieliśmy też przed sesją również wspólną komisję wszystkich komisji, wspólną, wspólne posiedzenie i
ona były również poświęcone uchwałom przygotowanym na dzisiejszą sesję. Tutaj nie wniesiono do
tych uchwał uwag. W takim razie przystępujemy do kolejnego punktu 5. podejmowanie uchwał i
pierwsza uchwała  to  jest  w sprawie ustalenia  zasad wynajmowania  lokali  wchodzących w skład
mieszkaniowego  zasobu  Gminy  Brusy.  Przewodniczący  Rady  odczytał  projektu  uchwały  i
uzasadnienia. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały? Nie widzę,
przystępujemy do głosowania. Kto z państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, byłaby, będzie to
uchwała  nr  194  w  sprawie  ustalenia  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład
mieszkaniowego  zasobu  Gminy  Brusy  proszę  o  podniesienie  ręki  i  zagłosowanie  elektroniczne.
Dziękuję bardzo, w głosowaniu brało udział  9 Radnych, wszystkie głosy są za, w związku z tym
stwierdzeniem, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr 194.

Ad. 5 b)

Przewodniczący Rady - Kolejna uchwała dotyczy przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Brusy na lata 2021-2025. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i
uzasadnienia. Czy ktoś z państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały? Nie
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widzę, w takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa Radnych jest za podjęciem uchwały
w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Brusy
na lata 2021-2025 proszę o podniesienie ręki i zagłosowanie na tablecie. Kto jest za, dziękuję, kto jest
przeciwny, dziękuję, kto się wstrzymał, dziękuję. W głosowaniu brało udział 9 Radnych, wszystkie
głosy są za, w związku z tym stwierdzam, że Rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr 195.

Ad. 5 c)

Przewodniczący Rady - I  kolejna uchwała w sprawie określenia wykazu kąpielisk na 2021 rok na
terenie  gminy Brusy oraz określenia  sezonu kąpielowego.  Przewodniczący Rady odczytał  projekt
uchwały i uzasadnienia. Czy ktoś z państwa Radnych chciałby zabrać go sprawie projektu uchwały?
Nie widzę, w takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa Radnych jest za podjęciem
uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na 2021 rok proszę o podniesienie i zagłosowanie
elektroniczne. Kto jest za, dziękuję, kto jest przeciwny, dziękuję, kto się wstrzymał, dziękuję. Czekamy
jeszcze na jeden głos, głosów 8 jest za, w związku z tym stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę nr 196,
natomiast nie mamy jeszcze jednego głosu, jakieś problemy techniczne. Proszę państwa, jednak
stwierdzam,  że  Rada  przyjęła,  to  będzie  większością  głosów  czy  też  jednogłośnie.  Panie
Przewodniczący...,  wyrzuciło  mnie  z  systemu Rada,  nie  mogę go oddać głosu.  Niewyraźnie,  nie
dosłyszałem. Aha, rozumiem, że są problemy techniczne.  Jest  już,  jest  już głos oddany. Dobrze,
dziękuję bardzo, jednogłośnie podjęto uchwałę nr 196 w sprawie określenia wykazu kąpielisk. Proszę
państwa w ten sposób zakończyliśmy punkt 5. dotyczący podejmowania uchwał.

Ad. 6.

Przewodniczący  Rady  -  Kolejny  to  interpelacje  zgłoszone  przez  radnych  wraz  z  odpowiedziami.
Wpłynęła jedna interpelacja pani Marzeny Leszczyńskiej, pani Radnej Marzeny Leszczyńskiej z dnia 16
lutego do Burmistrza Brus. Przewodniczący Rady odczytał treść interpelacji, pisma Burmistrza Brus i
odpowiedzi Starosty Chojnickiego. Tyle punkt dotyczący interpelacje zgłoszone przez radnych wraz z
odpowiedziami.

Ad. 7.

Przewodniczący Rady - Kolejny punkt sprawy organizacyjne. Czy ktoś z państwa, pan Burmistrz chciał
zabrać głos,  bardzo proszę.  W poprzednim punkcie prawdopodobnie jeszcze tak? Tak.  Poprzedni
punkt, bardzo proszę, czyli jeszcze sprawy, interpelacje zgłoszone i odpowiedzi, bardzo proszę panie
Burmistrzu.

Burmistrz Brus - Panie Przewodniczący, wysoka Rado, w ciągłym jeszcze uszczegółowić tą kwestię
dotyczącą  tej  interpretacji,  którą  złożyła  pani  Radna  Marzena  Leszczyńska.  Dziękuję  też  za  tą
interpelacje, która się pojawiła, wystosowana w kierunku powiatu chojnickiego. Chcę powiedzieć tak,
że rzeczywiście jest sytuacja taka, proszę państwa, ja bardzo przepraszam na dosłownie minutkę, ale
chciałbym kontynuować, ale okazuje się, że kończy mi się zasilanie i  muszę sprawnie podłączyć
zasilanie, już chwileczkę, bo za chwilę padnie mi komputer, zaraz jestem, bardzo przepraszam, już
jestem. Ponieważ rzeczywiście ten wniosek był składany wielokrotnie przez panią sołtys z Małych
Chełmów, przez panią Radną Marzenę Leszczyńską, wniosek był składany przez nas, był składany
przez pana Marka Rodzenia Radnego Rady Powiatu Chojnickiego i tutaj właśnie też chcę podziękować
panu Markowi Rodzeniowi, Radnemu Powiatu Chojnickiego, że też skutecznie właśnie doprowadza do
tego, że ten projekt będzie mógł powstawać, bo pan starosta w tej odpowiedzi bardzo wyraźnie
podkreśla,  że  zacytuję  "nadmieniam,  iż  zadania  ustalone  w  budżecie  powiatu  są  wyłączną
kompetencją Rady Powiatu Chojnickiego." My to rozumiemy, bo tak samo państwo powiecie, że to
jest,  to,  co  my  ustalamy  w  naszym  budżecie  to  jest  kompetencja  Rady  Miejskiej  w  Brusach.
Oczywiście my to rozumiemy, dlatego wymieniam radnych powiatowych, bo to od ich skuteczności
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będzie zależało to, co znajdzie się też w tym budżecie, bo wiemy dokładnie, że nieraz mieliśmy jakieś
życzenia w stosunku do powiatu, jeżeli chodzi o realizację inwestycji, nie zawsze nam się to udawało i
właśnie było takie uwagi, że co my ingerujemy w budżet powiatu chojnickiego, skoro podejmują
decyzję i też pan starosta to bardzo wyraźnie podkreśla, że to jest jakby no nie nasza kompetencja,
dlatego my wnioskujemy, wnosimy, stąd też te interpelacje, ale dlatego tutaj dziękuję też tym radnym
powiatu, którzy w to się włączają, bo rzeczywiście było jakieś takie małe zawirowanie czy te prace
projektowe się rozpoczną czy nie i  pojawiały się propozycje dotyczące po prostu poprawy stanu
nawierzchni, wykonania jakiegoś remontu odwodnienia, to mówię w takiej sferze dyskusyjnej, ale my
od początku staliśmy na takim stanowisku już właściwie od wielu lat, bo ten wniosek się pojawiał i też
mówiłem o tym wielokrotnie, żeby uporządkować wieś tak naprawdę Małe Chełmy, miejscowość, to
nie  żaden remont,  nie  jakaś  odnowa nawierzchni,  nie  tam poprawa,  remont  odwodnienia,  tylko
wykonanie po prostu kompleksowego projektu budowlanego dla budowy drogi. I tak rzeczywiście ma
się wydarzyć i pan dyrektor Maciej Kempiński skierował pismo, które wpłynęło do nas 15 marca z
prośbą  o  określenie  zakresu  przebudowy,  który  my  proponujemy,  jaki,  jako  samorząd  i  taka
propozycja, bo też jakby w odpowiedzi na tą interpelacje czy w kolejnym piśmie ze starostwa jest
informacja, że wystosowane takie pismo, rzeczywiście wystosowano, 15 marca do nas wpłynęło i tutaj
pokażę jest przygotowany projekt odpowiedzi przez moich współpracowników, jaki to zakres ma być.
Jeszcze to nie wyszło, ale wyjdzie to w najbliższym czasie. Też jeszcze chcemy to skonsultować to z
panią sołtys z Małych Chełmów, ten zakres, który jest proponowany, ale proszę państwa, dlaczego to
mówię tak szeroko, bo nam bardzo zależy na tym, aby również powstała ścieżka rowerowa z Małych
Chełmów do Wielkich Chełmów. Tak w propozycji powiatu bardziej pojawia się przebudowa drogi w
miejscowości a niekoniecznie ścieżka i mam nadzieję, że tutaj z samorządem powiatu dojdziemy do
porozumienia, aby również była zaprojektowana ścieżka rowerowa. Zdaję sobie sprawę z tego, że
będzie ona musiała być wybudowana z naszym udziałem czy praktycznie w znacznym zakresie przez
nas,  przez  gminę  Brusy,  ale  nam zależy,  bo  jednak  to  są  niemałe  miejscowości  Małe  Chełmy,
uczniowie z tej części, z tego sołectwa Małych Chełmów, Antoniewa i okolic po prostu docierają do
szkoły w Wielkich Chełmach i tam trzeba zapewnić bezpieczne dotarcie do szkoły, dlatego zależy nam
na tym projekcie. Oczywiście no mógłby być wykonany tylko projekt przebudowy drogi w Małych
Chełmach a to pozostawione, ale uważam, że gdyby było to jednym opracowaniu to jest szansa na
uzyskanie dofinansowania i na przebudowę drogi w Małych Chełmach i budowę ścieżki, jako jednego
zadania chociażby z programu z Funduszu Dróg Samorządowych, dlatego należałoby to zaprojektować
kompleksowo i taka propozycja zostanie już w tym projekcie pisma, żeby również ścieżka rowerowa
była zaprojektowana, która może być w przyszłości z udziałem Gminy Brusy wybudowana. I to tyle w
tym zakresie, dlatego tutaj dziękuję też radnym za to zaangażowanie i pani Marzenie Leszczyńskiej,
panu Markowi Rodzeniowi, dojdzie to po prostu też do skutku. Proszę państwa, panie Przewodniczący,
wysoka Rado, pozwolę sobie wrócić jeszcze do tej poprzedniej uchwały, bo już w trakcie nie chciałem
zabierać głosu przed podjęciem tej uchwały. Tak dla uszczegółowienia, bo słuchają nas mieszkańcy i
są pytania o inne miejsca, z których korzystają mieszkańcy, mam tutaj na myśli głównie tak Giełdon i
okolice jeziora Trzemeszno czy Laska jezioro Zmarłe czy też ważne miejsce jezioro Skąpe tak w
kierunku Dąbrowy, które, gdzie bardzo dużo ludzi korzysta z tego miejsca. Ja wiem, że to już było
omawiane i te pytania pojawiały się i ze strony państwa wcześniej, bo tam nie ma kąpielisk, to są
miejsca, które są miejscami rekreacyjnymi. Nawet w sytuacji takiej, kiedy teraz jest pandemia, kiedy
ludzie mniej wyjeżdżają to widzimy, że jeszcze więcej z tych miejsc po prostu wszyscy korzystają.
Mamy problem, jeżeli chodzi o te miejsca z własnością gruntu, to są tereny Lasów Państwowych.
Zawsze zawieraliśmy jakieś takie porozumienia z Lasami Państwowymi, to się udawało w temacie
uporządkowania terenu, sprzątania tego terenu, zagospodarowania odpadów i Lasy Państwowe w to
się włączały, ale docelowo chciałoby się, żeby te miejsca były po prostu też zagospodarowane i tutaj
takie  rozmowy  toczyły  się  wcześniej  z  mojej  strony  z  nadleśniczymi  nadleśnictwa  Czersk  i  i
Przymuszewo, i chcielibyśmy te miejsca też uporządkować, poprawić ich funkcjonowanie na okres
letni. To tak informacyjnie, bo rzeczywiście nieraz pojawia się bałagan, są niewywiezione odpady.
Niestety to, co jest przykre, również pewna infrastruktura, która powstała ona jest demolowana, jest
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niszczona przez użytkowników tych miejsc, dlatego to też taki apel, prośba, żeby naprawdę dbać o
porządek,  a  nawet,  jeśli  ktoś  się  pojawia  i  z  tych  miejsc  korzysta  to  te  odpady,  jeżeli  no  coś
spożywamy, coś jemy no to te opakowania po tym można naprawdę zabrać ze sobą do domu, żeby
dbać o te miejsca, żeby były one uporządkowane, bo tych odpadów naprawdę jest sporo. Zresztą
mamy też inne miejsca, bo bałagan też tworzą spływowicze, którzy spływają naszymi rzekami, też w
wielu miejscach widzimy, że tych odpadów jest sporo, więc to sprzątamy to, ale też apel, żeby dbać o
te  miejsca.  I  oczywiście,  chociażby  jezioro  Skąpe  to  jest  takim  miejscem,  ten  teren  Lasów
Państwowych, przy jeziorze, tam chciałoby się docelowo stworzyć takie zorganizowane kąpielisko,
rozmawialiśmy o tym już wielokrotnie i z Lasami Państwowymi, ale też z WOPRem, tak z WOPRem,
który też tym się interesował, bo to jest miejsce, które naprawdę jest bardzo uczęszczane i tam jest
możliwość stworzenia, zagospodarowania terenu. Problemem jest to, że ten teren leśny, ale też mam
nadzieję, że docelowo uda nam się to, bo historycznie jednak sporo osób z tego miejsca korzysta, bo
jeżeli spojrzymy chociażby na jezioro Zmarłe tam jest problem, tam nie ma gdzie stworzyć i tam nie
powinny być te miejsca aż tak bardzo obciążone przez turystów, tam nie powinno być aż tak dużej
ingerencji mieszkańców w te tereny, też w ten, przyrodniczo, natomiast przy jeziorze Skąpe takie
możliwości  są  i  to  jest  też  blisko  chociażby  miasta  Brusy,  gdzie  mieszkańcy  przez,  no  można
powiedzieć od zawsze też tam docierali, ale również mieszkańcy sąsiedniej gminy Karsin. Mam na
myśli tutaj chociażby Dąbrowy, Osowo, którzy również korzystają z tego jeziora. I to tyle z mojej
strony, dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo. Pan Dariusz Rutowski, bardzo proszę, to w punkcie jeszcze
rozumiem interpelacje tak? Nie, nie już w kolejnym punkcie. Sprawy organizacyjne, bardzo proszę,
pan Dariusz Rutowski.

Radny Rady Miejskiej w Brusach Dariusz Rutowski - Panie Przewodniczący, wysoka Rado, szanowny
panie Burmistrzu. Chciałbym tutaj się zwrócić w sprawach do pana Burmistrza, chciałbym się zwrócić
sprawach,  które  poruszałem  na  poprzedniej  sesji,  kwestia  ogrodzenia  mieszkańca  przy  ulicy
Dworcowej oraz kwestia internetu, zapewnienia dostępu do internetu światłowodowego, czy zwracał
się może pan do operatora sieci Orange w sprawie właśnie przyłączenia kolejnych mieszkańców,
którzy zostali pominięci do internetu światłowodowego. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady - Dziękuję.

Burmistrz Brus - Panie Przewodniczący, wysoka Rado, jak bardzo tutaj proszę też o pomoc moich
współpracowników w tym zakresie, bo te projekty, które są realizowane związane z tą infrastrukturą
internetową, ze światłowodem, to są projekty, które realizuje Orange, ale to nie jest tak, że nie ma
dostępności,  bo niektóre miejsca,  niektóre posesje,  tam gdzie jest  prowadzona przez niektórych
działalność gospodarcza było to realizowane w ramach tego projektu, ale na wniosek te przyłączenia
mogą być realizowane,  także to  jest  kwestia  otwarta i  to  nie  jest  tak,  że kogoś pominięto,  bo
tworzenie, budowanie tych sieci daje możliwości. Teraz, jeżeli ta sieć powstaje to po prostu kolejni
zainteresowani mieszkańcy mogą składać wnioski do operatora i po prostu do sieci się podłączyć,
dlatego tutaj proszę, nie wiem, czy pani dyrektor Magdalena Zakrzewska-Posieczek na to odpowie,
bardzo, bardzo proszę.

Przewodniczący Rady - Bardzo proszę pani Dyrektor.

Dyrektor  Wydziału  GP  -  Szanowni  państwo,  jeżeli  chodzi  o  kwestie  przyłączy  to  zainteresowani
właściciele posesji no muszą zgłaszać się do operatora. Jeżeli chodzi o Orange to na etapie inwestycji
tutaj na dole na parterze był taki baner, był adres, gdzie ta instytucja może przyjmować te wnioski. Ja
myślę, że to, o czym pan Dariusz tutaj mówi to są takie pojedyncze zgłoszenia, gdzie Orange może nie
chce, może jest jakiś problem techniczny. Ja się skontaktuje z operatorem, bym chciała, żeby, żeby
pan mi wskazał, też pan Michał Kin poprzednio też zgłaszali dwie posesje w Zalesiu, w Lubni. Ja się
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zorientuję w czym jest problem, ale musimy pamiętać, że każdy gestor sieci zarządza swoją siecią,
jest to w przypadku ENEI, jest to w przypadku TELSATu, jeżeli chodzi o wody, kanalizację to do ZGK, a
tu w tym przypadku no jedyną osobą decydującą, jedynym organem to jest zarządca tej sieci, czyli
Orange.  Jeżeli  chodzi  o  te  sprawy  problemowe  to  bezpośrednio,  ja  zadzwonię,  zapytam,  tylko
musiałabym mieć te posesje, także skontaktuje się tutaj z panem Radnym, jeszcze z panem Michałem
Kinem, który to zgłaszał i wyjaśnimy tę sprawę. Dziękuję bardzo.

Radny  Dariusz  Rutowski  -  Tak  chciałem jeszcze  tutaj  uzupełnić,  że  tak,  zostali  pominięci,  pan
Burmistrz  tutaj  mówi,  że  nie  zostali  pominięci.  Tak,  zostali  niektórzy  mieszkańcy  pominięci.  Są
sytuacje tutaj na osiedlu, w których na przykład światłowód został doprowadzony do domów, ale
niektóre zostały pominięte zwyczajnie, po prostu i nie zostały przyłączone, i mieszkańcy nie mogą się
doprosić do dnia dzisiejszego, jeżeli chodzi o przyłączenie. Także tak wygląda sytuacja. Oczywiście
będziemy w kontakcie i  ja pani wskaże tutaj,  których mieszkańców to dotyczy. Chciałbym także
informacje  na  temat  drugi  poruszony  przeze  mnie,  w  sprawie,  czy  została  załatwiona  sprawa
ogrodzenia  mieszkańca,  któremu zostało  zniszczone ogrodzenie  podczas wykonywania działań w
pracy na ulicy.

Przewodniczący Rady -  Trudno to  tutaj  zakwalifikować do spraw organizacyjnych,  ale  bardzo proszę
panie Burmistrzu, jeżeli tam ta odpowiedź, prosiłbym tą jedną wtedy udzielić, jeżeli ona jest gotowa.

Radny Dariusz Rutowski - Przepraszam bardzo, ja chciałbym jeszcze tutaj jedną sprawę, ponieważ pan
mówi, że to trudno jest uznać za sprawę organizacyjną. Na poprzedniej sesji tą sprawę poruszyłem,
jako sprawy po wystąpieniu pana Burmistrza i przedstawieniu działań i to było tak, że niewłaściwy
moment. Ja bym prosił, w którym momencie radni mają zgłaszać, kiedy wysuwa się takie sprawy,
jeżeli na początku sesji nie jest to właściwa chwila, a w momencie, gdy sesja się kończy i sprawy
organizacyjne I poruszamy, poruszam jakieś sprawy także nie jest to właściwa chwila. Prosiłbym o
wskazanie właściwej chwili do wskazania takich, tych spraw.

Przewodniczący Rady - No wszystkie tematy mogą być poruszane w interpelacjach, tak więc trzeba
było złożyć interpelacje wtedy to, zawsze właściwy ten czas. Bardzo proszę panie Burmistrzu, mógłby
pan odpowiedzieć na to pytanie?

Burmistrz  Brus  -  Panie  Przewodniczący,  wysoka Rado,  tutaj  tak,  oczywiście  pan Przewodniczący
zauważył,  odpowiadając  na  pytanie  pana Radnego Dariusza  Rutowskiego,  tak  tym miejscem są
interpelacje, jeżeli są takie sprawy, wnioski to należy taką interpelację po prostu złożyć i ona jest
realizowana. To też ma pewność, że został złożony wniosek, jest to na piśmie, tak i tak jest, jest
możliwość, pan Przewodniczący przecież dopuszcza w dyskusji nad sprawozdaniami, mimo to wszyscy
mają możliwość się wypowiedzenia i tak i tak te różne kwestie są zgłaszane. Ja nie odpowiem, bo też
mieliśmy tutaj  sesję niedawno, tak,  jeżeli  chodzi  o czy uszkodzenia czy rozwiązanie problemu z
właścicielem  posesji  w  obrębie  osiedla  Słonecznego,  ta  kwestia  zostanie  uregulowana,  tak,
wyjaśniona, ona nie jeszcze załatwiona, ale będzie tak i o tym też sygnalizowałem na ostatniej sesji.
Natomiast, jeżeli chodzi o, bo pan zwraca uwagę, tutaj kiedy wypowiedziałem się, że mówiłem, że to
nie jest tak, że ktoś został pominięty, pan mówi, że ktoś został pominięty, to to to jest akurat tak, że
inwestorem jest  na przykład Orange tak.  Nie mi  to oceniać,  czy ktoś został  pominięty tak.  Oni
realizowali  swój  projekt  z  dofinansowaniem tak i  mieli  wybudować sieć światłowodową i  zrealizowali
zaplanowane przyłącza tak, ja nie wiem, czy ktoś został pominięty czy nie został. No my możemy to
tak interpretować, czy ktoś z właścicieli posesji powie: tak, mnie pominięto tak, ale wybudowanie sieci
światłowodowej daje możliwość podłączenia i myśmy mieli informację taką wcześniej o tym, że po
wybudowaniu sieci światłowodowej po prostu osoby zainteresowane, czy podmioty będą mogły się
podłączyć, ale też to jest Orange, ale jest dużo innych też operatorów, gdzie można skorzystać też z
podłączenia do Internetu, czyli świadczenia tej usługi. Natomiast tą kwestię szczegółowo możemy
przedstawić czy to na najbliższej komisji  właściwej dla tego zakresu działań, komisji  na przykład



15

rozwoju gospodarczego, czy też jeżeli jest taka prośba, oczekiwanie na najbliższej sesji mogę bardziej
szczegółowo w tej kwestii się wypowiedzieć po uzyskaniu też odpowiedzi od operatorów.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo, proszę państwa, jeżeli nie ma z państwa strony jakieś spraw
organizacyjnych  chciałbym  przypomnieć,  że  zostały  do  państwa  wysłane  druki  oświadczeń
majątkowych, jak co roku, termin złożenia oświadczeń to 30 kwietnia, w ubiegłym roku było trochę
wydłużone, no w tym roku chyba jest obowiązujący 30 kwietnia 2021, na pewno jest obowiązujący 30
kwietnia  2021 roku.  Oświadczenie  za rok 2020 według stanu na 31 grudnia  2020.  Prosiłbym o
terminowe  złożenie  tych  oświadczeń.  Proszę  państwa,  to  by  były  właściwie  wszystkie  sprawy
organizacyjne.  Chciałbym na zakończenie,  w związku z  tym, że jesteśmy w szczególnym czasie
Wielkiego  Tygodnia  przed  obchodami  największych  świąt  chrześcijańskich,  chciałbym  złożyć
wszystkim państwu mieszkańcom najserdeczniejsze życzenia błogosławionych Świąt Wielkanocnych,
zdrowia, spokoju i radosnego przeżywania Zmartwychwstania Pańskiego.

Ad. 8.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo i zamykam XXIII sesję Rady Miejskiej w Brusach.

sporządził przewodniczący
Weronika Kulesza


